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In de synagoge van Nazareth citeert Jezus een tekst van de profeet Jesaja: 
“De Geest des Heren is over Mij gekomen, omdat Hij Mij gezalfd heeft.” 
Vervolgens zegt Hij dat dit woord in vervulling is gegaan. Jezus past dus de woorden van 
Jesaja op zichzelf toe. Met andere woorden: Hij is degene die door de Geest van God is 
gezalfd, dat wil zeggen de door God beloofde Messias. Dit Hebreeuwse woord betekent de 
‘Gezalfde’. In het Grieks is dat ‘Christos’, de naam die wij gebruiken. 
 
Jezus houdt deze zalving niet alleen voor zichzelf. Hij heeft de Heilige Geest met Pinksteren 
aan de Kerk gegeven, die door de prediking van het Evangelie en de bediening van de 
sacramenten de Heilige Geest aan ons doorgeeft.  
 
Wij worden door Christus via de Kerk gezalfd met de Heilige Geest als we worden gedoopt. 
Dit wordt bevestigd doordat we na het doopsel op de kruin worden gezalfd met chrisma. Dit is 
een van de oliën die in deze viering gewijd gaan worden. In het woord chrisma herkennen we 
het woord Christus. Deze zalving geeft aan dat het doopsel ons intens met hem verbindt. Dit 
wordt ook tot uiting gebracht doordat ons het witte doopkleed omgelegd wordt. We zijn door 
het doopsel met Christus bekleed. 
 
Ditzelfde chrisma wordt ook gebruikt bij het sacrament van het vormsel, wanneer de bisschop 
of een andere vormheer een kruisje op ons voorhoofd maakt. Door het sacrament geeft de 
Heilige Geest ons de kracht om niet alleen met Jezus een liefdevolle relatie te hebben, maar 
ook van Hem de getuigen. We zeggen wel eens: ‘waar het hart vol van is, daar loopt de mond 
van over’. Als je echt van Jezus houdt, dan wil je dat ook aan andere mensen laten blijken. 
 
Dat doopsel en vormsel kunnen we maar één keer in ons leven ontvangen. Maar de 
gelijkvormigheid met Jezus wordt in ons gevoed door het sacrament van de Eucharistie. Wij 
ontvangen Hem in de communie. Gewoon voedsel wordt omgezet in de bestanddelen van ons 
lichaam. Bij de Eucharistie gebeurt het omgekeerde: wij worden omgezet in Degene die wij 
ontvangen. Zo wordt onze gelijkvormigheid met Jezus gevoed als we deelnemen aan de 
Eucharistie.  
 
De grote Russische schrijver Tolstoj schreef een verhaal over een oude koning die aan het 
einde van zijn leven God wil zien. Een eenvoudige herder laat de koning op enkele manieren 
inzien dat dat onmogelijk is. Uiteindelijk zegt hij tegen hem: laat me dan in ieder geval zien 
wat God doet. Nou dat is prima, zegt de herder. Doe u eigen kleren uit en trek die van mij aan. 
Dan trek ik uw kleren aan en ga ik op uw troon zitten. Dat deden ze. Toen vielen de koning de 
schellen van de ogen. Hij zag in dat de herder daarmee wilde zeggen: dat is wat Christus voor 
ons heeft gedaan. 
 
Jezus is Gods Zoon die als het ware onze kleren aantrekt, wanneer Hij voor ons mens wordt. 
En wanneer wij worden gedoopt en net als Hij worden gezalfd met de Heilige Geest, worden 
wij bekleed met Christus. We krijgen als het ware Zijn kleren aan. We gaan op Hem lijken en 
in het leven van God delen.  
 
Het lukt ons echter niet om dat kleed van Christus dat wij door het doopsel dragen zuiver wit 
te houden. Er komen vlekken op door ons gebrek aan liefde jegens God en onze medemens. 
Via de media vernemen we dag in dag uit hoe mensen overal in de wereld medemensen pijn 
en verdriet aandoen of hen met geweld belagen. Maar we moeten niet vergeten dat wij ook in 



onze eigen kleine omgeving God en medemensen vaak liefdeloos bejegenen: ouders, 
grootouders, kinderen, buren, anderen op school en het werk. 
 
Maar daar heeft God rekening mee gehouden. Wanneer het witte kleed van Christus dat we 
door het doopsel dragen, bevuild is, dan geeft Christus ons de mogelijkheid om dat kleed weer 
wit te krijgen. Dit gebeurt als we berouw hebben over onze zonden en deze in het sacrament 
van boete en verzoening, de biecht, belijden aan een priester. God schenkt ons in dat 
sacrament via de priester vergeving van het kwaad dat we hebben begaan, waardoor het kleed 
van Christus in ons weer zuiver wit wordt en we weer op Hem gaan lijken. 
 
In de Goede Week vieren we dat Jezus door Zijn kruisdood en verrijzenis voor ons van God 
vergeving heeft verkregen voor al het kwaad dat we mochten hebben gedaan en heeft bewerkt 
dat we weer bij God kunnen terugkeren. Dat is ook de reden waarom de oliën die in diverse 
sacramenten worden gebruikt, in deze week worden gezegend of gewijd. 
 
Zo worden we in staat gesteld om Jezus na te volgen en in ons leven op Hem te lijken. Als we 
Hem navolgen, in Zijn liefde voor God en de medemens, met Hem bekleed worden en 
blijven, dan geeft Hij al in ons huidige leven innerlijke vrede en zullen we eens Christus van 
aangezicht tot aangezicht zien. Dan heerst er eeuwige vrede. Amen. 


